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Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

„Milyen jövőt szán a minisztérium a vidéki múzeumoknak? " címmel a Házszabály 91 .§-a alapján kérdést
kívánok benyújtani Hiller István miniszter úrhoz.
A kérdésre írásban kérem válaszát.

Tisztelt Miniszter Úr!

Magyarország változatos története és sajátos földrajzi elhelyezkedése miatt bővelkedik régészeti lelőhelyekben .
A Dunántúlon gyakori római emlékek és dombos-hegyes tájainkon fellelhető váraink mellett komoly tudományos
értékkel bírnak a nem oly látványos, ám annál változatosabb alföldi lelőhelyek is . Békés megye ebből a
szempontból különösen szerencsés, hiszen meglehetősen gyakoriak erre az őskori, népvándorlás kori illetve
középkori leletek . Az egyre gyakoribb nagy beruházások, az esetleges útépítések egyre több leletmentést
tesznek szükségessé a megyében. A nagy beruházások helyszínén folyó régészeti feltárások egységes és
gazdaságos elvégzésére hozta létre a Kulturális Minisztérium 2007 áprilisában a KÖSZ-t . A Kulturális
Örökségvédelmi Szakszolgálat viszont nemhogy olcsóbban végezné a régészeti feltárásokat, de árajánlata
mintegy nyolcvan százalékkal meghaladja a munkát korábban végző megyei múzeumok 4500 forintos
négyzetméterenkénti költségét . Az országban eddig egyetlen múzeumnak sem sikerült megegyezni a KŐSZ-szel,
hiszen irreálisan keveset ajánlottak a leletek további gondozásáért . Abban az esetben viszont, ha a feltáráshoz
legközelebb fekvő múzeum nem tudja befogadni a leletet, a KÖSZ azt továbbítja a Magyar Nemzeti Múzeumnak .
Ez annyit jelent, hogy ezáltal a megye lakossága, vagy akár a megtalálásban érintett lakosok, települések és nem
utolsósorban az oktatási intézmények is elesnek attól, hogy a leletekkel, mint kultúrájuk, történelmük részét
képező helyi értékekkel közelebbről is megismerkedhessenek . A Magyar Nemzeti Múzeum viszont nem
rendelkezik eszközökkel az egész országból érkező leletek feldolgozásához, tárolásához, illetve bemutatásához .
Így csak azt érik el, hogy a leletek feldolgozatlanul porosodnak majd egy raktárhelyiségben . Mind szakmai, mind
pedig anyagi szempontok szerint a kulturális örökségünk részét képező régészeti leleteknek az lenne a legjobb,
ha abban a megyében maradhatnának, ahol megtalálták azokat .

Tisztelt Miniszter úr!

•

	

Hogyan szolgálhatja a gazdaságosságot a KŐSZ úgy, hogy 80%-al drágábban dolgozik, mint a feladatot
eddig tökéletesen ellátó megyei múzeumok?

•

	

Ki és milyen szempontok szerint koordinálja és értékeli a KŐSZ munkáját?
•

	

Miért nem maradhatnak a leletek a megtalálásuk helye szerint illetékes megyei múzeumokban?

Tisztelettel várom válaszát.
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